
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde mandag den 
den 24. august kl. 18.30- 21.00, 2020 

 
 
 

 
STED: Hjallerup Skole 

 
 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Annemette M. G. Hansen               HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL Afbud 
Malene Frølund               HJ  Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Henrik Lykke FL  Ledere:   
Peter Enevold Pilgaard FL  Rie Dam Vineke FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
   Michael Ring HJ  
Birgitte Lorentzen          KL  Mie Trolle HJ  
Laila Hejlesen KL     
Elever:   Pia Bering   
 FL  Hans Jørgen Bæk   
 HJ     
 KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Rundvisning på Hjallerup Skole 

 
 
 

2. Referat og opsamling fra sidste mø-
de. 
Herunder status på forældremøder. 
 

 
 

 
1. Rundvisning på Hjallerup Skole 

MR viste bestyrelsen rundt på Hjalle-
rup Skole. 

 
2. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
Der var ingen bemærkninger til det 
udsendte referat. 

a) Der var opsamling ift. involve-
ring af forældrene i forældre-
møderne. Det har været lidt van-
skeligt at få involveret lærerne i 



Side 2 
 

inspirationsmaterialet før som-
merferien, men for at komme i 
gang er lærerne blevet bedt om 
at kontakte klasseforældreråd 
ift. punkter på dagsordenen. 
Arbejde med bestyrelsens mate-
riale vedr. involvering af foræl-
drene i forældremøderne tages 
på dagsordenen på kommende 
lærermøder på hver skole. 
Når der er kommet input fra læ-
rerne, så bruges materialet til at 
udarbejde et princip for involve-
ring af forældrene i forældre-
møderne. 

 
3. Sager 

  
            Gennemgang og evt. ændring af  
           forretningsordenen. (bilag) 
           Der er en, der er trådt ud af  
           bestyrelsen, hvad gør vi lige?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Sager 
 
Gennemgang og evt. ændring af forret-
ningsordenen 
BÆK gennemgik forretningsordenen. 
Der var forslag om at ændre i forretnings-
ordenen: 

 At der kun er 3 medarbejdervalgte 
i stedet for 4, da børnehaven i 
Flauenskjold ikke længere er en 
del af Distrikt Hjallerup. 

 Der var også forslag om at der æn-
dres i antallet af elevvalgte, så der 
fremover er 6 elevvalgte i stedet 
for 3. Det er kun de 3 elevrådsfor-
mænd, som har stemmeret. 

 Der var forslag om at rette forret-
ningsordenen, så der rettes kontakt 
til et bestyrelsesmedlem, hvis ved-
kommende har været fraværende 
fra 3 bestyrelsesmøder i træk. 

 
Bestyrelsen tilsluttede sig ændringsfor-
slagene. 
 
Der blev stillet spørgsmål til, om med-
lemmerne skal underskrives en erklæring 
om tavshedspligt. Dette undersøges nær-
mere.  
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             Gennemgang og beslutning af  
           årshjulet. (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Mobilpolitik i overbygningen på 
           Hjallerup Skole. (Michael Ring) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gennemgang og beslutning af årshjulet 
Heidi gennemgik årshjulet, hvor de enkel-
te bestyrelsesopgaver er skrevet ind, så de 
passer ind med de løbende opgaver i Di-
striktet. 
 
Der var forslag om: 

 At godkendelse af mødekalenderen 
flyttes fra august til juni måned. 

 LBO’en skal slettes de steder, hvor 
den fremgår. 

 Møde i Fælles Rådgivende Organ 
er rykket til september 

 Tilsyn med princip for klassedan-
nelse skal tilføjes i august 

 Udarbejdelse af årlige mål og del-
mål tilføjes i september og evalue-
rer på målene i maj  

 Evaluering af bestyrelsens arbejds-
form tilføjes på mødet i maj. 

 Forslag om at evaluering af årshju-
let placeres i august 

 Der skal rettes i de forældrevalgtes 
deltagelse i forældremøder – se re-
feratet fra tidligere møde. 

 
Bestyrelsen tilsluttede sig forslagene til 
ændringer i årshjulet. 
 
 
Mobilpolitik i overbygningen på Hjal-
lerup Skole 
Ønsket om at eleverne i overbygningen 
skal aflevere telefonen om morgenen og 
først kan få telefonen, når de får fri om 
eftermiddagen. 
 
Forslagene om at: 

- Inddrage eleverne (elevråd) 
o Undersøge om der er aktivite-

ter, som kan erstatte mobilte-
lefonerne 

- Høre Dronninglund Skole som har 
indført reglen for et par år siden 

 
Bestyrelsen støttede op om at køre en for-
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           Opfølgning på om princippet  
           vedrørende klassedannelse har 
           fungeret efter hensigten. 
           (Michal Ring) 
            
 
           
 
 
 
4. Orientering 

 
Opstarten i institutionerne. 
 
Corona-situationen 
Herunder forældremøder og spør-
geskemaundersøgelsen før som-
merferien. 
På næset møde i rådgivende organ 
er dagsordenen: Der sættes fokus 
på læringen i covid-19 tiden. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

søgsordning, hvor mobiltelefonen i en 
periode skal afleveres. 
Det skal efterfølgende evalueres med ele-
ver/lærere/forældre. 
Herefter kan punktet tages op på bestyrel-
sen igen.  
 
Opfølgning på om princippet vedrø-
rende klassedannelse har fungeret efter 
hensigten 
Princippet har fungeret godt i forhold til 
klassedannelsen på Hjallerup Skole, hvor 
de tre 8. klasser er blevet sammenlagt til 
to 9. klasser. 
Bestyrelsen valgte at beholde princippet 
uændret. 
 
4. Orientering 
 
Opstart i institutionerne 
 
Coronasituationen 
Der har været udsendt spørgsmål til for-
ældrene om undervisningen i corona-
perioden. 
Der har vist sig følgende tendenser: 

- Øget sammenhold i klasserne 
- Større overskuelighed 
- Hos nogle elever er der en tendens 

til at de gerne vil lege sammen på 
tværs, mens andre nyder, at der nu 
er en afgrænset gruppe børn man 
kan lege med 

- Mere tid til hver enkelt elev i den 
periode, hvor klasserne var delt op 

o Færre konflikter imellem ele-
verne 

- Det har været svært at være væk fra 
skolen i den periode, hvor man var 
hjemsendt 

- Nogle elever har haft det godt med 
mere bevægelse og udeundervis-
ning 

- Godt med mulighed for at komme 
ud af huset på længerevarende ud-
flugter 
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Proces vedr. specialundervis-
ningsstruktur. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Renovering af faglokaler. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Tilbagemeldingerne er vigtige at få givet 
videre, da skolegangen i coronaperioden 
er på dagsordenen til næste møde i rådgi-
vende organ. 
 
Proces vedr. specialundervisnings-
struktur 
Der er blevet lyttet meget til de hørings-
svar, som er blevet sendt ind ift. special-
undervisningsstrukturen. 
Der bliver sat en proces i gang hvor man 
vil se på specialstrukturen i Brønderslev 
Kommune, og her vil der blive stor ind-
dragelse af personale, forældre og fagfolk 
i processen. 
 
Renovering af faglokaler 
Klokkerholm skal have renoveret deres 
håndværk og designlokale – så der bliver 
en sammensmeltning af sløjd og håndar-
bejde. Der er forskellige løsninger i spil, 
hvor lokalerne kan ”smelte” sammen. 
Medarbejdere er involveret i processen. 
 
Helle Faber orienterede om de planer, 
som er i spil på Klokkerholm Skole. 
 
Personalesituationen / Nyt fra skoler-
ne/SFO 
Hjallerup Skole 
Overordnet set er vi kommet i gang på 
Hjallerup Skole. 
Der er slået en ledig stilling op til besæt-
telse pr. 1/10-2020. 
 
Flauenskjold Skole 
Der har været en god opstart efter som-
merferien. 
Der er netop indkøbt nye møbler til ind-
skolingen. 
 
Klokkerholm Skole 
Det har været en god skolestart på Klok-
kerholm Skole. Særligt har 7. klasserne 
haft en rigtig god opstart. Det har været 
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5.  Formanden 

       
    
 
 
 
 

6.  3 punkter til Facebook 
 
            

en rigtig god oplevelse for alle klassens 
lærere/hele skolen. 
Der samme gør sig gældende i K-
klasserne. 
 
SFO 
Tingene er begyndt at vende tilbage til 
normalen – der kommer flere elever i 
SFO, end der gjorde før sommerferien. 
Der er stadig spørgsmål ift. hvilke aktivi-
teter, der kan iværksættes – hvilke mate-
rialer eleverne kan bruge. 
 
Testning af personale og elever på skoler-
ne/SFO’erne giver udfordringer ift. den 
daglige drift. 
 
5. Formanden 
Der er møde i rådgivende organ d. 8/9-
2020. 
Der er kommet invitation til paneldrøftel-
se ift. ”Bevæg dig for livet”. Birgitte 
meldte sig til fra bestyrelsen. 
 
6. 3 punkter til Facebook 

a) Erfaringer fra coronatiden 
b) Der er blevet lyttet til hørings-

svarene fra Distrikt Hjallerup og 
beslutning vedr. flytning af K-
klassen er udskudt og det er be-
sluttet at inddrage forældre, 
medarbejdere og fagfolk i en 
proces hvor der ses på speci-
alstrukturen i Brønderslev 
Kommune. 

c) Renovering af faglokaler på 
Klokkerholm Skole. 

7. Eventuelt.  

        
Næste skolebestyrelsesmøde er tirsdag 
den 22. september i Klokkerholm 
 

 
Der vil være spisning på næste møde. 
Punkter til dagsorden 

- Gennemgang af hvad et princip er 
- Der skal tages billeder til præsenta-

tion af den nye skolebestyrelse 
 
Udgivelsesdato:      Referent:  
 


